

Dear all,

We are getting back to you all with more information about the **PCD Patient Conference 2022, organised by the BEAT-PCD network and PCD support groups in Europe with the European Lung Foundation.**

We would like to ask you to **translate and circulate this information** to your PCD support group members and also post it widely on your websites, social media accounts and in any PCD Facebook groups so we can reach as many people as possible.

The conference will take place on **Friday December 2nd and Saturday 3rd 2022, online and will be free of charge.**

Please register at: [Primary ciliary dyskinesia patient conference 2022 Tickets | Eventbrite](#)

Main topics covered will be: 1) introduction to PCD and its diagnosis, 2) living with PCD and managing the disease at all ages, 3) current standards of care and future treatments, and 4) bringing people with PCD together through support groups.

The full agenda will be circulated closer to the conference.

Language: The conference will include live presentations from experts and pre-recorded videos from patient volunteers. The talks will be held in English and the patient videos will be in each speaker's language, however we are organising translations of all the presentations and subtitles for the videos in other languages. We will also organise for volunteers for the day who would help to translate questions and answers in several languages. We have already volunteers for German, French, Spanish and Greek and we hope we will be able to support more languages. If any of you or your members would like to support this effort to make the conference accessible to more patients, please contact us!

We are looking forward to a successful conference!

Kind regards,

on behalf of the PCD Patient Conference 2022 Organising Committee

University of Bern

Institute of Social and Preventive Medicine (ISPM)

PD Dr. med. Myrofora Goutaki

MD, MSc, MD-PhD

Senior Researcher, Project leader

Co-Chair of the BEAT-PCD ERS Clinical Research Collaboration

Mittelstrasse 43, 3012 Bern, Switzerland - Tel +41 31 684 5973

myrofora.goutaki@ispm.unibe.ch - www.ispm.unibe.ch - www.facebook.com/ISPMBern

Automatische Übersetzung

PCD-Patientenkonferenz 2022 online

organisiert vom BEAT-PCD-Netzwerk und den PCD-Selbsthilfegruppen in Europa, zusammen mit der European Lung Foundation

(Wir möchten Sie bitten, diese Informationen zu übersetzen und an die Mitglieder Ihrer PCD-Selbsthilfegruppe weiterzugeben und sie auch auf Ihren Websites, Social-Media-Konten und in allen PCD-Facebook-Gruppen zu veröffentlichen, damit wir so viele Menschen wie möglich erreichen können.)

Freitag, 2. Dezember und Samstag, 3. Dezember 2022

Die Konferenz findet online statt und ist kostenlos.

Hauptthemen sind:

- 1) Einführung in PCD und seine Diagnose
- 2) Leben mit PCD und Umgang mit der Krankheit in jedem Alter
- 3) aktuelle Behandlungsstandards und zukünftige Behandlungen
- 4) Menschen mit PCD durch Selbsthilfegruppen zusammenbringen

Die vollständige Tagesordnung wird kurz vor der Konferenz bekannt gegeben.

Bitte melden Sie sich unter an: [Primary ciliary dyskinesia patient conference 2022 Tickets](#)

Sprache: Die Konferenz umfasst Live-Präsentationen von Experten und aufgezeichnete Videos von freiwilligen Patienten. Die Vorträge werden auf Englisch gehalten und die Patientenvideos werden in der Sprache des jeweiligen Sprechers sein.

Wir organisieren Übersetzungen aller Präsentationen und Untertitel für die Videos in andere Sprachen. Wir werden auch Freiwillige für den Tag organisieren, die helfen, Fragen und Antworten in mehrere Sprachen zu übersetzen. Wir haben bereits Freiwillige für Deutsch, Französisch, Spanisch und Griechisch und hoffen, dass wir weitere Sprachen unterstützen können. Wenn jemand von Ihnen oder Ihren Mitgliedern diese Bemühungen unterstützen möchte, die Konferenz für mehr Patienten zugänglich zu machen, kontaktieren Sie uns bitte!

Wir freuen uns auf eine erfolgreiche Tagung!

Mit freundlichen Grüßen

im Namen des Organisationskomitees der PCD-Patientenkonferenz 2022

PD Dr. med. Myrofora Goutaki

MD, MSc, MD-PhD
Senior Researcher, Project leader
Co-Chair of the BEAT-PCD ERS Clinical Research Collaboration

Mittelstrasse 43
3012 Bern (Switzerland)
Tel +41 31 684 5973

myrofora.goutaki@ispm.unibe.ch